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SKUPŠTINI CRNE GORE

Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i 
budžet, sa 22. sjednice, održane 17. decembra 2021. godlne, podnosi

IZVJEŠTAJ
o razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0 DOPUNAMA ZAKONA 0 POREZU NA DODATU VRIJEDNOST, koji su 

podnijeli poslanici: Ivan Brajović, Damir Šeliović i Boris Mugoša

Odbor se, u uvodnom obrazloženju, predstavnika predlagača zakona, poslanika Borisa Mugoše 
upoznao da je osnovni raziog za predlaganje dopuna Zakona o porezu na dodatu vrijednost, smanjenje 
iznosa računa za eiektričnu enegiju na način da se PDV ne plaća na promet električne energije za 
pokrivanje gubitaka u prenosnom i distributivnom sistemu, odnosno dase ove stavke isključe iz osnovice 
za obračun poreza. Poslanik Mugoša je predložio i da se, u narednom periodu, na sjednici matičnog 
Odbora, organizuje posebno saslušanje na temu dvije stavke na računima za električnu energiju, i to: 
gubici i naknade za OIE.

Na Predlog zakona, do razmatranja istog na sjednici Odbora, nije dostavljeno mišljenje Vlade.

Tokom rasprave, na Odboru je pozitivnim ocijenjena namjera predlagača zakona, međutim 
poslanike je interesovalo kakva je praksa ovih rješenja u zemljama EU. Iskazano je mišljenje da je 
predloženo rješenje opravdano u dijelu koji se odnosi na komercijalne gubitke ali i dabi navedeno trebalo 
sagledati sa aspekta struke. Konstatovano je da se predloženim rješenjem prvo oslobađaju energetski 
subjekti od plaćanja PDV-a na gubitke, a potom preko računa oslobađaju se i potrošači, odnosno krajnji 
korisnici. Polazeći od procjene predlagača zakona, na Odboru je bilo mišljenja da će država izgubiti oko 
2-3 miliona eura godišnjeg prihoda po osnovu primjene ovog rješenja, Iskazano je i mišljenje da se 
problemi oko gubitaka rješavaju ulaganjima u infrastrukturu.

Nakon rasprave, sa osam glasova „uzdržan", Predlog zakona o dopunama Zakona o porezu na 
dodatu vrijednost, koji su podnijeli poslanici: Ivan Brajović, Damir Šehović i Boris Mugoša nije dobio 
potrebnu većinu.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određena je poslanica Simonida Kordić.


